
 

Zápis ze zasedání Akademického senátu FTZ ČZU v Praze konaného dne 

27. 9. 2023 

 
Přítomni: Tatiana Alexiou Ivanova, Tamara Fedorova, Olga Leuner, Barbora Motýlová, Miroslav 
Mulko, Johana Rondevaldová (online), Natálie Šimáčková (online), Vladimír Verner.  
 
Hosté: Patrick Van Damme, Dagmar Dočkalová, Marcela Hašková (online), Francisco Ceacero 
(online) 
 
 
Zasedání, které se konalo v hybridní formě v místnosti č. 313, zahájila Dr. Fedorova. Senát byl 
usnášeníschopný pro přijetí rozhodnutí o všech bodech programu zasedání dle čl. 12 odst. 1 
Jednacího řádu AS FTZ. Předsednictvo pověřilo Dr. Fedorovu zápisem ze zasedání. 
 
 

Schválení programu zasedání 
Dr. Fedorova seznámila členy AS FTZ s navrženým programem, který byl rovněž zaslán 
emailem v pozvánce na zasedání všem členům AS FTZ dne 19. 9. 2023. 
 
Navržený program: 

1. Projednání harmonogramu schůzí AS FTZ a pravidelné agendy 
2. Nařízení děkana k přijímacímu řízení do bakalářských a magisterských studijních 

programů  
3. Nařízení děkana: Vyhlášení a podmínky přijímacího řízení v doktorských studijních 

programech v akademickém roce 2024/2025 na Fakultě tropického zemědělství 
4. Nařízení děkana k poplatkům za studium  
5. Ustanovení volební komise, organizace a harmonogram voleb do AS ČZU 
6. Výroční zpráva o hospodaření FTZ za rok 2022  
7. Projednání plánu investic FTZ 
8. Stanovisko senátu k pozici proděkanů v managementu fakulty  
9. Stanovisko senátu k větší transparentnosti fakulty při rozhodovacích procesech a 

přidělovaní finančních prostředků 
10. Stanovisko senátu k absenci anglických verzí vnitřních předpisů fakulty a nařízení 

děkana 
11. Den s Fakultou a setkání Akademické obce 2023 
12. Různé 

 
Dr. Fedorova vyzvala k hlasování o programu zasedání. 
 
Výsledek hlasování: 8 pro, 0 proti, 0 zdrž. 

➢ AS FTZ schválil navržený program zasedání 

Akademický senát FTZ 
Česká zemědělská univerzita v Praze,  
Kamýcká 129, 165 00 Praha - Suchdol 
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Výroční zpráva o hospodaření FTZ (finanční zpráva) za rok 2022  
Tento bod programu byl projednán přednostně z důvodu dalších povinností zúčastněných 
hostů. Výroční zpráva o hospodaření FTZ byla zaslána senátorům v zákonné lhůtě. Děkan FTZ, 
Patrick Van Damme, Mgr. Hašková a tajemnice FTZ, Mgr. Dočkalová okomentovali zprávu a 
odpovídali na otázky od senátorů. Zdůraznili potřebu vytvoření finanční strategie fakulty a 
nastavení vhodného systému pro evidování zakázek a financí. Mgr. Dočkalová zmínila nutnost 
využití i profesionálního finančního analytika. Senátoři ocenili detailní zpracování zprávy a čas 
věnovaný tomuto úkolu. V diskuzi dále vystoupili: Leuner, Verner, Alexiou Ivanova, Fedorova. 
Pro další finanční zprávy a rozpočty FTZ je nutné držet se v rámci možností jednotné struktury, 
aby byl zřetelný rozdíl mezi plánovaným rozpočtem a reálným stavem ve výroční zprávě. Mgr. 
Dočkalová nabídla setkání se senátory za účelem vytvoření dohody o struktuře rozpočtu a 
finanční zprávy (např. v lednu). Dr. Rondevaldová a prof. Van Damme opustili v průběhu 
diskuze zasedání z důvodu dalších povinností.  
Dr. Fedorova vyzvala k hlasování o výroční zprávě o hospodaření (finanční zprávě) za rok 2022. 
 
Výsledek hlasování: 7 pro, 0 proti, 0 zdrž. 

➢ AS FTZ schválil výroční zprávu o hospodaření (finanční zprávu) za rok 2022 

 
Mgr. Hašková a Mgr. Dočkalová opustily zasedání. 

 

Projednání harmonogramu schůzí AS FTZ a pravidelné agendy 
Dr. Fedorova představila plán zasedání v průběhu akademického roku dle nezbytné agendy, 
která byla konzultována s kolegiem děkana. Vzhledem k tomu, že do působnosti senátu patří i 
kontrola využívání finančních prostředků fakulty, tak byla vznesena otázka, zda nevyžadovat i 
nějaký průběžný report o stavu čerpání prostředků v 2. polovině roku. Tato otázka bude 
diskutována v rámci plánované schůzky s tajemnicí FTZ.  
 

Nařízení děkana k přijímacímu řízení do bakalářských a magisterských studijních 
programů   
Dr. Fedorova představila návrh nařízení děkana „Přijímací řízení na FTZ pro bakalářské a 
magisterské stupně vzdělání akademický rok 2024/2025“. Nikdo k návrhu neměl zásadní 
připomínky. Drobné komentáře budou předány Dr. Hejkrlíkovi jako podnět pro tvorbu nařízení 
pro další rok. Dr. Fedorova vyzvala k hlasování o tomto nařízení. 
 
Výsledek hlasování: 7 pro, 0 proti, 0 zdrž. 

➢ AS FTZ schválil nařízení děkana „Přijímací řízení na FTZ pro bakalářské a magisterské 
stupně vzdělání akademický rok 2024/2025“ 
 

Nařízení děkana k poplatkům za studium   
Dr. Fedorova představila návrh „Nařízení děkana o Stanovení výše poplatku za studium v cizím 
jazyce na Fakultě tropického zemědělství pro akademický rok 2024/2025“. Nikdo k návrhu 
neměl zásadní připomínky. Senát doporučuje fakultě vytvořit strategii pro stanovování výše 
poplatků v návaznosti na finanční strategii FTZ a strategii v počtu studentů. Bc. Mulko a Ing. 
Motýlová z pohledu studentů nedoporučují navyšování poplatků za studium u standardních 
studijních programů. Dr. Fedorova vyzvala k hlasování o tomto nařízení. 
 
Výsledek hlasování: 7 pro, 0 proti, 0 zdrž. 
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➢ AS FTZ schválil „Nařízení děkana o Stanovení výše poplatku za studium v cizím jazyce 
na Fakultě tropického zemědělství pro akademický rok 2024/2025“ 

 
 

Nařízení děkana: Vyhlášení a podmínky přijímacího řízení v doktorských studijních 
programech v akademickém roce 2024/2025 na Fakultě tropického zemědělství 
Dr. Fedorova představila návrh nařízení děkana „Vyhlášení a podmínky přijímacího řízení 
v doktorských studijních programech v akademickém roce 2024/2025 na Fakultě tropického 
zemědělství“. Nikdo neměl k návrhu zásadní připomínky, jen seznam dokumentů 
požadovaných při nahrávání přihlášky do UIS by měl odpovídat skutečnosti, tedy dle UIS. AS 
FTZ obdržel i anglickou verzi nařízení – zde je třeba upozornit, že AS FTZ vždy schvaluje 
oficiální nařízení děkana v úředním jazyce, tedy v češtině. Za správný překlad a shodnost 
nařízení v české a anglické verzi odpovídá vždy předkladatel tohoto nařízení. Dr. Fedorova 
vyzvala k hlasování o tomto nařízení. 
 
Výsledek hlasování: 7 pro, 0 proti, 0 zdrž. 

➢ AS FTZ schválil nařízení děkana „Vyhlášení a podmínky přijímacího řízení 
v doktorských studijních programech v akademickém roce 2024/2025 na Fakultě 
tropického zemědělství“ po doplnění seznamu dokumentů požadovaných při 
nahrávání přihlášky do UIS 

 

Ustanovení volební komise, organizace a harmonogram voleb do AS ČZU 
Dr. Fedorova představila celouniverzitní harmonogram voleb do AS ČZU a navrhla termíny pro 
volby na FTZ. AS FTZ zvolil pro vlastní volby 2 dny ve dvou týdnech místo dvou po sobě 
jdoucích dnů, aby se voleb mohlo zúčastnit co nejvíce osob i pro případ zahraniční cesty, 
nemoci atd. Jako volební komise byli navrženi všichni senátoři AS FTZ, kromě Dr. 
Rondevaldové, která předem avizovala, že by z důvodu pracovních povinností v komisi radši 
nebyla. BSc. Šimášková a doc. Ceacero opustili v průběhu diskuze zasedání.   
Navrhovaný harmonogram voleb do AS CŽU: 10. 10. – 11. 10. 2023  Návrhy kandidátů, 16. 10. 
– 24. 10. 2023 Vyjádření kandidátů, 27. 10. 2023 Vyhlášení kandidátů, 8. 11. a 14. 11. 2023 
Volby do AS ČZU,  do 15. 11. 2023 Zveřejnění výsledku voleb   
Navrhovaná dílčí volební komise: Alexiou Ivanova, Fedorova, Kokoška, Leuner, Motýlová, 
Mulko, Šimáčková, Verner 
Dr. Fedorova vyzvala k hlasování o navrženém harmonogramu a složení dílčí volební komise. 
 
Výsledek hlasování: 6 pro, 0 proti, 0 zdrž. 

➢ AS FTZ schválil harmonogram voleb do AS ČZU a složení dílčí volební komisi 

 

AS FTZ pověřil Dr. Fedorovu rozesláním neoficiálního emailu o harmonogramu voleb, aby byli 
členové FTZ včas informováni. 

 
Projednání plánu investic FTZ 
AS FTZ bere na vědomí plán investic FTZ. Členové AS FTZ by rádi ale znali kritéria, dle kterých 
se navrhované investice dostanou do toho seznamu. AS FTZ by měl mít možnost se k plánu 
investic vždy včas vyjádřit.  

Den s Fakultou a setkání Akademické obce 2023 
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Dr. Fedorova informovala AS FTZ, že setkání akademické obce FTZ a fakultní den proběhne 
13.10. AS FTZ bude zodpovědný za program setkání AO, kde budou představeni senátoři FTZ, 
role senátu FTZ i ČZU, činnost AS FTZ a volby do AS ČZU. Děkan bude prezentovat výroční 
zprávu za rok 2022. Další program a fakultní den koordinuje Marek Jelínek.  
 
 
Následující body programu byly diskutovány členy AS FTZ, ale v průběhu diskuze zasedání 
museli opustit další účastníci zasedání - doc. Alexiou Ivanova a Dr. Verner. Ačkoliv minimální 
počet členů zasedání není v JŘ AS FTZ uveden, zbývající členové AS FTZ se domluvili, že 
případná usnesená k těmto bodům budou odhlasována per rollam: 
 

Stanovisko senátu k pozici proděkanů v managementu fakulty  
Přítomní zástupci AS FTZ se shodli, že je třeba vycházet ze znění Statutu FTZ a Organizačního 
řádu. Zejména je třeba zdůraznit čl. 3 odst. 1 Organizačního řádu „Vedení fakulty tvoří děkan, 
proděkani a tajemník fakulty“. Dále konstatovali, že je třeba v rámci vedení FTZ nastavit si 
jasnou rozhodovací strukturu a kompetence. K nepřehlednosti přispívá i neaktuálnost 
Organizačního řádu. 
 

Stanovisko senátu k větší transparentnosti fakulty při rozhodovacích procesech a 
přidělovaní finančních prostředků 

Přítomní zástupci AS FTZ diskutovali problematické otázky na FTZ, se kterými se na senátory 
obrátili někteří zaměstnanci FTZ – např. zaměstnávání osob blízkých a absence nastavení 
kontrolních mechanismů u jasných konfliktů zájmů, nejasná kritéria a hodnocení při 
rozdělování prostředků v určitých oblastech, mzdová politika fakulty a absence stanovení 
stropu pohyblivých složek mzdy. V tomto případě by chtěl senát poukázat na nedostatečně 
řešenou problematiku a doporučit vedení FTZ nastavení jasných interních pravidel, jak 
v daných situacích postupovat či nastavit jasná kritéria, která povedou k větší transparentnosti 
pro rozhodování a budou předcházet pochybnostem ze stran zaměstnanců či studentů. 
K jasnému závěru ale přítomní členové AS FTZ nedospěli. Problematika bude dále diskutována 
na kolegiu děkana a na dalších zasedáních senátu. 
 

Stanovisko senátu k absenci anglických verzí vnitřních předpisů fakulty a nařízení 
děkana 

V tomto bodě všichni přítomní zástupci AS FTZ souhlasili, že by všechny oficiální dokumenty 
měly být dostupné i angličtině. 
 

Různé 
Nikdo z přítomných neměl další body k projednání. Dr. Fedorova tedy poděkovala všem za 
účast a ukončila zasedání AS FTZ. 
 
 
Zapsala: Tamara Fedorova 
 

Tamara Fedorova 
Předseda AS FTZ ČZU v Praze 


